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Qələbə bizimdir! Qarabağ Azərbaycandır!

Gürcüstanın Baş naziri İrakli 
Qaribaşvilinin Azərbaycana səfəri
Azərbaycan Prezidenti İlham Əliyev Gürcüstanın Baş naziri ilə görüşüb 

Azərbaycan Respublikasının 
Prezidenti İlham Əliyev 
sentyabrın 29-da ölkəmizdə 

səfərdə olan Gürcüstanın Baş 
naziri İrakli Qaribaşvili ilə görüşüb.

Gürcüstanın Baş nazirini 
salamlayan Prezident İlham Əliyev 
dedi:

– Hörmətli cənab Baş nazir, sizi 
görmək çox xoşdur. Azərbaycana xoş 
gəlmisiniz. Sizi ölkəmizdə yenidən 
görməyə şadam. Biz bu il artıq ikinci 
dəfədir ki, görüşürük. Həmçinin 
bizim ikitərəfli münasibətlərimizin 
mühüm məsələlərinin müzakirəsini 
apardığımız bir neçə telefon 
danışığımız olub. Bu gün biz 
dialoqumuzu davam etdirəcəyik. 
İki qardaş ölkə arasında siyasi 
dialoq həmişə fəal olub və indi 
də fəal olmaqda davam edir. Biz 
xarici siyasətlə bağlı məsələlərdə 
sıx əməkdaşlıq edirik, xüsusilə 
indi yeni çağırış və imkanlar olan 
regionumuzda. 

Əlbəttə ki, ölkələrimiz arasında 
siyasi əlaqələrin gücləndirilməsi 
nəinki təkcə bizim xalqlarımız üçün,  
eyni zamanda, bütün region üçün 
önəmlidir. Mən bəzi məlumatlara 

nəzər saldım və gördüm ki, iqtisadi 
inkişaf sahəsində bizdə yaxşı irəliləyiş 
var, ticarət dövriyyəsi artır. Bu gün 
hökumətlərarası komissiyanın 
iclası olacaq. Mən əminəm ki, bu 
iclasda bir çox mühüm sahələr əhatə 
olunacaq, görülmüş işlərə nəzər 
salınacaq və gələcək addımlarımız 
planlaşdırılacaq. 

Ölkənizdəki çox müsbət 
investisiya mühiti, sizə bir çox sosial 
və iqtisadi məsələləri həll etməyə 
imkan verən iqtisadi islahatlar 
bizi çox məmnun edir. Həmçinin 
hökumətinizi Gürcüstandakı bütün 
sahələrdəki inkişafla bağlı əldə 
etdiyiniz böyük uğur münasibətilə 
təbrik etmək istəyirəm. Biz dost və 
qardaş olaraq bu inkişaf proseslərini 
görməyə çox şadıq, yeni səylərinizdə 
şəxsən sizə və hökumətinizə uğurlar 
arzulayırıq.

(ardı 2-ci səhifədə)

P rezident İlham Əliyevin Vətən müharibəsinin ildönümü günlərində 
dünyanın aparıcı informasiya agentliklərinə, televiziya kanallarına 
verdiyi çoxsaylı müsahibələri Qarabağ müharibəsi haqqında həqiqətləri 

dünya ictimaiyyətinə çatdırmaq baxımından mühüm önəm daşıyır. Həmin 
müsahibələrdə dövlətimizin başçısı suallara dəqiq, məntiqli, faktlara söykənən 
cavabları ilə düşmənin və havadarlarının ölkəmiz haqqında yaydığı qərəzli, 
saxta məlumatları təkzib edir, əvvəllər olduğu kimi, indi də bütün avantüra, 
qarayaxma kampaniyaları və təzyiq cəhdlərinin qarşısını qətiyyətlə alır, 
xalqımızın beynəlxalq hüququn norma və prinsipləri, BMT Təhlükəsizlik 
Şurasının məlum qətnamələri əsasında Vətən  müharibəsində haqq savaşı 
apardığını bildirir. 

Dövlətimizin başçısı Türkiyənin Anadolu 
Agentliyinə verdiyi müsahibə də bu baxımdan 
xüsusi diqqət çəkir. Ölkə rəhbəri müsahibənin 
əvvəlində suala uyğun olaraq,  Vətən 
müharibəsini şərtləndirən səbəbləri xatırla-
dıb.  Azərbaycan Prezidenti  ötən il sentyab-
rın 27-si ərəfəsində, bundan da bir qədər 
əvvəl düşmən ölkənin Azərbaycana qarşı 
təxribatlarının müntəzəm xarakter aldığını 
bildirib: “Həm bizə qarşı yönəlmiş açıqlama-
lar, eyni zamanda, addımlar onu göstərirdi 
ki, Ermənistan yeni müharibəyə hazırlaşır. 
Mən bunun səbəblərini bu günə qədər də 
anlaya bilmirəm. Çünki 30 il ərzində digər 
dövlətin torpaqlarını işğal altında saxlayan 
bir dövlət yeni savaşa çıxmaq fikrində olursa, 
bu, çox ciddi araşdırılmalıdır ki, bunun səbəbi 
nədir. Sözümün təsdiqi olan addımlar da göz 
qabağındadır. Çünki iyul ayında Ermənistan 
Ermənistan – Azərbaycan sərhədində hərbi 
təxribat törətmişdir və bu təxribat nəticəsində 
13 mülki şəxs və hərbçi həlak olmuşdur. 
Azərbaycan o zaman düşmənə layiqli cavab 
verdi. Ancaq biz dövlət sərhədini keçmədik. 
Yəni, sadəcə olaraq, onları girdikləri 
Azərbaycan ərazisindən çıxardıq və bir neçə 
gün davam edən toqquşma sona çatdı...”. 

Yeri gəlmişkən, ötən ilin iyul hadisələri 
Ermənistanın Azərbaycana qarşı ilk təxribatı 
deyildi. İşğalçı dövlətin 30 il ərzində belə 
təxribatlarının sayı-hesabı yox idi. Ermənistan 
rəsmləri, eləcə də qondarma “Dağlıq Qara-
bağ respublikası”nın baş separatçısı Araik 
Arutunyan ordumuzun dövlət sərhədinin 
Azərbaycan rayonları istiqamətində 
ermənilərə verdiyi dərsdən, eləcə də Aprel 
döyüşləri və Günnüt əməliyyatından nəticə 
çıxarmayaraq,  ölkəmizə hədə-qorxu gəlir, 

yeni müharibə ilə yeni ərazilərimizi işğal 
edəcəklərini bildirirdilər. Hətta bu fitnəkarlıqla 
kifayətlənməyərək, işğal altında Azərbaycan 
ərazilərində yaradılan qondarma rejimin qon-
darma “strukturlarının”  Xankəndindən Şuşa-
ya köçürüləcəyi haqqında məlumat yayırdılar. 
Ancaq  unudurdular ki,  Azərbaycan istənilən 
savaşa  adekvat cavab vermək gücündədir 
və heç bir qüvvə düşmən tapdağı altındakı 
torpaqları azad etməyə mane ola bilməz. 

Burada bir məsələni də heç vaxt unutma-
malıyıq. Bu da erməni faşizminin mahiyyəti 
ilə bağlıdır. Belə ki, uzun illər, lap elə Vətən 
müharibəsində parlaq qələbəmizdən 
sonra bu dövlətdə revanşist fikirlərin 
səsləndirilməsi, Azərbaycana qarşı hədə-
qorxu gəlinməsi, əslində, Ermənistan rejimi-
nin yırtıcı və terrorçu mahiyyətindən irəli gəlir. 
Ermənilərin bu cür xisləti hamıya məlumdur, 
onların faşizm mahiyyətindən bütün dünya 
xəbərdardır.      

Burada bir məqamı da qeyd etmək 
istərdik. Belə ki, işğalçı tərəfindən Vətən 
müharibəsindən əvvəl beynəlxalq hüquq nor-
malarına zidd bəyanatlar səsləndirilməsi qar-
şısında ATƏT-in Minsk qrupu həmsədrlərinin 
susması, heç bir fikir, münasibət bildirməməsi 
həmişə təəccüb və təəssüf doğurub. 
Əslində məlum münaqişənin həlli ilə bir-
başa məşğul olan Minsk qrupu, eləcə də 
beynəlxalq təşkilatlar  o zaman bununla 
bağlı Ermənistan hakimiyyətindən izahat 
tələb etməli idilər. Amma belə bir fitnəkarlığın 
susqunluqla qarşılanması anlaşılmaz idi. Bu, 
həmsədr ölkələrin birtərəfli mövqe tutmasın-
dan xəbər verirdi. 

(ardı 6-cı səhifədə)

“Budur Azərbaycan! 
Budur Azərbaycan xalqı!”

Biz strateji nöqteyi–nəzərdən gələcəyə barış prizmasından yanaşırıq. Çünki 
mən istəyirəm ki, bir daha müharibə olmasın. Hər halda biz müharibə başla-
mayacağıq, əgər Ermənistan tərəfdə revanşist meyillər baş qaldırmasa. Əgər 
görsək ki, Ermənistanda bizə qarşı hər hansı bir təhdid yaranır, biz o təhdidi 
məhv etməliyik. Bu, bizim legitim hüququmuzdur. Ancaq bu təhdid olmasa, 
bizim başqa fikrimiz yoxdur.

İlham ƏLİYEV  
Azərbaycan Respublikasının Prezidenti



(əvvəli 1-ci səhifədə)
Belə təxribatlar N.Paşinyanın 

hakimiyyətə gəlişindən sonra daha 
da intensivləşdi. Şübhəsiz ki, belə bir 
vəziyyətin yaranması da təsadüfi deyildi. 
Dövlətimizin başçısının müsahibədə dəqiq 
təhlil etdiyi kimi, görünür ki, Ermənistan 
rəhbərliyi, hakimiyyətə yeni gələn rəhbərlik 
hansısa hərbi uğurla da öyünmək istəyirdi, 
hansısa hərbi uğur əldə etmək istəyirdi. 
Ancaq hesablamaları çox səhv apardılar, 
çox böyük xəta törətdilər və bunun 
nəticəsində acı məğlubiyyətə uğradılar.

Bəli, ermənilər, necə deyərlər, dinc 
dayanmırdılar. Sərhədlərimizdən təxribat 
qrupları keçirilir, təmas xətti pozulurdu. 
Şübhəsiz ki, belə vəziyyətdə onlar 
Azərbaycan hərbçiləri tərəfindən tərk-
silah edilirdi: “Bir il bundan əvvəl Birləşmiş 
Millətlər Təşkilatı Baş Assam bleyasının 
sessiyasında çıxış edərkən mən demişdim 
ki, Ermənistan yeni savaşa hazırlaşır. Üç 
gün sonra artıq yenidən bizim mövqelərimiz 
və yaşayış məntəqələrimiz artilleriya 
atəşinə tutulmuşdu, yenə də şəhidlər 
verdik və mənim əmrimlə genişmiqyaslı 
əks-hücum əməliyyatına başladıq və 
bildiyiniz kimi, bu əməliyyat böyük Zəfərlə 
nəticələndi”.

Azərbaycan Prezidenti müsahibədə 
müxbirin “Minsk qrupunun həmsədrləri və 
ya başqa amillər bu savaşın qarşısını ala 
bilərdilərmi? Əslində, qarşısını necə almalı 
idilər?”-sualına cavabında isə qeyd edib ki, 
əgər Minsk qrupu Ermənistana vaxtında 
ciddi təzyiq göstərsəydi, təbii ki, Ermənistan 
məcbur olub işğal edilmiş torpaqlardan 
çıxacaqdı və belə olan halda müharibəyə 
ehtiyac qalmazdı. Təəssüf ki, belə bir 
təzyiq olunmadı. Halbuki Minsk qrupuna 
həmsədrlik edən üç dövlət Birləşmiş 
Millətlər Təşkilatı Təhlükəsizlik Şurasının 
daimi üzvü idi. Onlar dünya miqyasında 
ən güclü ölkələr sayılır. Həmin dövlətlərin 
siyasi çəkisi, siyasi imkanları Ermənistanı 
törətdiyi fitnəkarlıqlardan çəkindirməyə 
kifayət edirdi: “Sadəcə olaraq, nə hərb, nə 
sülh siyasətinə üstünlük verirdilər”.

Ermənistan havadarlarının, eləcə 
də Minsk qrupunun həmsədrlərinin 
susqunluğundan yararlanıb revanşist 
hərəkətlərini daha da gücləndirir, təxribatları 
daha da genişləndirir, yeni ərazilər işğal 
etmək iddiaları səsləndirir, torpaqlarımızı 
azad etmək fikrindən əl çəkmirdi. Amma 
onu bütün bu məkrli  siyasətindən 
çəkindirmək mümkün idi. Dövlətimizin 
başçısı müsahibədə bununla bağlı deyib: 
“Mən Minsk qrupunun həmsədrlərinə və 
digər böyük dövlətlərə dəfələrlə müraciət 
etdim ki, Ermənistana sanksiyalar tətbiq 
edilməlidir. Bu da savaşın qarşısını ala 
bilərdi. Çünki bu sanksiyalar Ermənistan 
üçün böyük çətinliklər yaşadacaqdı və 
onlar məcbur olub bizim torpağımızdan 
çıxacaqdılar. Yəni, biz bütün imkanlardan 
istifadə etdik ki, bunu sülh yolu ilə çözək, 
müharibə olmasın, qan tökülməsin. Ancaq 
bununla bərabər, mən deyirdim ki, biz bu 
vəziyyətlə barışmayacağıq. Nəyin bahasına 
olursa-olsun öz torpağımızı azad edəcəyik 
və sadəcə olaraq, şans verirdik...”.

Azərbaycan Prezidenti daha sonra 
Ermənistanın 2018-ci ildə hakimiyyətə 
gəlmiş yeni rəhbərliyinin də danışıqlar 

prosesinə böyük zərbə vurduğunu, 
müzakirə prosesini pozduğunu, yersiz 
və məsuliyyətsiz açıqlamalar bildirdiyini 
xatırladaraq, İkinci Qarabağ müharibəsinin 
başlanmasında ən böyük məsuliyyətin 
Ermənistanın və eyni zamanda, 
Ermənistanı vaxtında dayandırmayan 
böyük dövlətlərin üzərinə düşdüyünü qeyd 
edib. 

Ölkə rəhbəri Vətən müharibəsində 
Azərbaycanın əldə etdiyi möhtəşəm 
qələbədən sonra bölgədə yeni reallıq 
yarandığı barədə də ətraflı məlumat verib. 
Bununla bağlı əvvəlcə onu bildirək ki, 
ölkəmizin tarixi zəfərindən sonra Cənubi 
Qafqazda yeni geosiyasi reallıq yaranıb, 
bütün istiqamətlər üzrə inteqrasiya və 
inkişafın, xüsusən də uzunmüddətli 
sülh və təhlükəsizliyin əsası qoyulub. 
Respublikamız, sözün əsl mənasında, 
bölgənin yeni güc mərkəzinə çevrilib. 
Prezident İlham Əliyevin həyata keçirdiyi 
düşünülmüş və uzaqgörən, eyni zamanda, 
qətiyyətli siyasət nəticəsində Azərbaycan 
dövləti bu uğurlara nail olmağı bacarıb.

İkinci Qarabağ savaşında məğlubiyyətə 
uğrayan Ermənistan ötən il noyabrın 
10-da imzalanan  üçtərəfli Bəyanata 
əsasən üzərinə götürdüyü kapitulyasiyanın 
tələblərinin ödənilməsi barədə razılığa 
gəldi, şərtlərə uyğun olaraq, bir güllə belə 
atılmadan, heç bir itki verilmədən işğal 
edilən ərazimizin qalan hissəsi – əvvəlcə 
Ağdam şəhəri və rayonun işğal altında 
qalan kəndləri, növbəti mərhələdə isə 
ölkəmizin əzəli və əbədi torpaqları olan 
Kəlbəcər və Laçın rayonları rəşadətli 
Azərbaycan Ordusunun tam nəzarətinə 
keçdi. 

Prezident İlham Əliyev  müsahibəsində 
də bu barədə ətraflı bəhs edib: “Ermənistan 
bu Bəyanata imza atmaqla öz üzərinə 
öhdəliklər götürmüşdür və bu öhdəlikləri 
məcbur olub yerinə yetirdi. Bu öhdəliklərin 
yerinə yetirilməsi müharibədən dərhal 
sonra baş vermişdir. Yəni, o zaman 
işğal altında olan bölgələrdən erməni 
qüvvələrinin çıxarılması orada açıq-aydın 
göstərilirdi və müharibə bitəndən sonra 
20 gün ərzində Ağdam, Kəlbəcər və 
Laçın rayonları bizə qaytarıldı. O zaman 
Ermənistan bu məsələyə çox məsuliyyətli 
yanaşırdı. Nə üçün? Çünki qorxu içində idi. 
Çünki bilirdi ki, əgər 10 noyabr tarixində bu 
Bəyanata imza atmasaydı, onların durumu 
daha pis ola bilərdi. Yəni, bizi dayandıracaq 
bir qüvvə yox idi və savaş dönəmində 
dəfələrlə mən Azərbaycan xalqına 
müraciət edərək deyirdim ki, Ermənistan 
bizə tarix versin, təqvim versin nə zaman 
bizim torpaqlarımızdan çıxır, biz dərhal 
müharibəni dayandırmağa hazırıq.

Bu tarix bizə noyabrın 9-da verildi, 
Ermənistan faktiki olaraq kapitulyasiya, 
yəni, təslim aktını imzaladı və noyabrın 10-
da müharibə dayandı...”. 

Məlum üçtərəfli bəyanatda öz əksini 
tapan ən əsas məsələlərdən biri isə 
Azərbaycanı Naxçıvanla birləşdirən dəmir 
yolu və avtomobil yolunun təmin edilməsi 
idi. Bu, olduqca vacib bir kommunikasiyadır 
və təkcə Azərbaycanın deyil, qardaş 
Türkiyənin, eyni zamanda, digər qonşu 
ölkələrin də iqtisadi maraqlarının 
reallaşdırılması baxımından əhəmiyyətlidir. 

Ancaq ölkə rəhbərinin müsahibədə 
vurğuladığı kimi, “Bu, bağlantı təmin 
edildimi? Xeyr. Amma bu bağlantını təmin 
etmək üçün o qədər də böyük zamana 
ehtiyac yoxdur. Orada quru yollarla məsafə 
cəmi 40 kilometrdir. Biz müharibədən sonra 
keçən bir il ərzində min kilometrdən çox yol 
çəkdik – həm torpaq yol, həm asfalt yol. 
İndi orada 40 kilometr yolun açılması böyük 
problem deyil. Ancaq buna baxmayaraq, 
– hətta Ermənistan buna razılıq da verib, – 
aparılan müzakirələr nəticəsiz qalıb. Yəni, 
Ermənistan 10 noyabr Bəyanatını, onun 
şərtlərini kobudcasına pozur. Biz hələlik 
səbirli, təmkinli davranırıq. Amma bizim 
səbrimizin də həddi var və İkinci Qarabağ 
savaşı göstərdi ki, səbrimiz tükənəndə 
nələr baş verir. Ona görə Ermənistan 
rəhbərliyinə şans veririk ki, noyabrın 10-da 
imzalanmış Bəyanatın bütün müddəalarını 
yerinə yetirsin və özünü məsuliyyətlə 
aparsın”.

Prezident İlham Əliyev  müsahibəsində 
işğaldan azad edilən ərazilərimizdə 
aparılan bərpa-quruculuq işlərindən də 
danışıb. Dövlətimizin başçısı müharibədən 
dərhal sonra ölkəmizin bu sahədə də öz 
gücünü göstərdiyini diqqətə çatdıraraq 
deyib: “Bu işləri görmək üçün təkcə pul 
kifayət etməz. Çünki resurs olmalıdır, 
kadrlar olmalıdır, heyətlər olmalıdır, texniki 
imkanlar olmalıdır, səriştə olmalıdır. Biz 
bütün gücləri səfərbər etdik. Bu və digər 
məsələləri, məsələn, elektriklə bağlı olan 
məsələləri bu ilin sonuna qədər bitirəcəyik. 
Yəni, bütün bölgə elektriklə tam təmin 
ediləcək. Bildiyiniz kimi, yolların inşası da 
davam edir və sair”.

Dövlətimizin başçısının vurğuladığı 
kimi, hazırda düşməndən azad olunan  
torpaqlarda minatəmizləmə əməliyyatları 
ilə paralel şəkildə infrastruktur layihələri 
də reallaşdırılır. Ərazilərin elektrik 
təchizatı istiqamətində geniş miqyaslı 
tədbirlər həyata keçirilir, həm xətlər çəkilir, 
həm də yeni yarımstansiyalar tikilir. Yol 
infrastrukturunun yaradılması ilə bağlı 
bütün istiqamətlər üzrə işlər uğurla gedir. 
Qarabağın su təsərrüfatı, meliorasiya 
sistemi demək olar ki, tamamilə dağıdılmış 
vəziyyətdədir. Suqovuşan Hidroqovşağı 
və oradan su götürən Tərtərçay magistral 
kanalları işləksiz haldadır. Bütün bu 
infrastruktur obyektlərinin bərpası üçün 
Tədbirlər Proqramı hazırlanaraq, yaxın 
vaxtlarda icrasına başlanılması nəzərdə 
tutulur.     

Prezident İlham Əliyev müsahibəsində 
bir sıra digər məsələlərlə bərabər, Türkiyə 
-Azərbaycan əlaqələrinə də toxunub. 
Ölkə rəhbəri Azərbaycanın haqq işinin-
Qarabağ məsələsinin Prezident Rəcəb 
Tayyib Ərdoğanın xarici siyasət kursunda 
hər zaman mühüm önəm daşıdığını, 
onun ölkəmizin çətin günlərində, eləcə də 
Vətən müharibəsi dövründə Azərbaycanın 
yanında olduğunu xüsusi vurğulayıb: “Necə 
ki, savaşın ilk saatlarında o bildirmişdi 
ki, Azərbaycan yalnız deyil, Türkiyə 
Azərbaycanın yanındadır. Bu, bizə əlavə 
güc verdi və mənəvi güc verdi”,-deyə qeyd 
edib. 

Vaqif BAYRAMOV,  
“Xalq qəzeti”

“Budur Azərbaycan! 
Budur Azərbaycan xalqı!”
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Daxili işlər naziri Rusiya Federasiyası DİN-in polis 

akademiyalarına ezam ediləcək kursantlarla görüşüb

Sentyabrın 29-da daxili işlər naziri, general-polkovnik Vilayət 
Eyvazov Rusiya Federasiyası Daxili İşlər Nazirliyinin polis 
akademiyalarında təhsil almaq üçün Azərbaycan Respublikası 
Daxili İşlər Nazirliyi tərəfindən ezam ediləcək kursantlarla 
görüşüb.

Daxili İşlər Nazirliyinin (DİN) mətbuat 
xidmətindən AZƏRTAC-a bildiriblər ki, 
qarşıdakı beş il ərzində Azərbaycan 
polisini Rusiyada təmsil edəcək gəncləri 
təbrik edən nazir Prezident, Silahlı 
Qüvvələrin Ali Baş Komandanı İlham 
Əliyevin çıxış və nitqlərində ölkəmizin 
parlaq gələcəyinin məhz yüksək 
intellektə, müasir dünyagörüşünə 
malik, bacarıqlı, dövlətçiliyə sadiq 
vətənpərvər gənclərdən asılı olduğunu 
dəfələrlə vurğuladığını qeyd edib. Ölkə 
rəhbərliyinin gənclərə hər zaman böyük 
diqqət və qayğı göstərdiyini xatırladan 
nazir yüksək mənəviyyatlı, işgüzar və 

istedadlı gənclərin ölkəmizin ictimai-si-
yasi həyatında, o cümlədən daxili işlər 
orqanlarında daha geniş şəkildə təmsil 
olunmaları, onların dövlət idarəçiliyində 
xidmətdə irəli çəkilmələri üçün bütün 
zəruri addımların atıldığını diqqətə 
çatdırıb.

Sonra DİN-in Baş Kadrlar İdarəsinin 
rəisi, polis general-mayoru Rafiq Abba-
sov məlumat verib ki, iki ölkənin Daxili 
İşlər nazirlikləri arasındakı razılaşmaya 
əsasən, bu il Azərbaycan DİN-ə Rusiya 
Federasiyası DİN-nin Moskva və Rostov 
şəhərlərindəki polis akademiyalarında 
15 yer ayrılıb. Həmin yerlərə qəbul üçün 

elan edilmiş müsabiqəyə 45 namizəd 
qatılıb. Nazirliyin müvafiq komissiya-
sı tərəfindən müsabiqə tam şəffaflıq 
şəraitində keçirilərək namizədlərin 
Dövlət İmtahan Mərkəzində topladığı 
balları, rus dilində yazı qabiliyyəti və 
şifahi nitq bacarıqları, eləcə də fiziki 
hazırlığı əsas götürülərək ən layiqli 15 
abituriyent seçilib.  

Nazir, general-polkovnik Vilayət 
Eyvazov həyatlarında ən əlamətdar 
günlərdən biri – kursant adına layiq 
görülmələri münasibətilə gəncləri 
təbrik edib, Vətəndən kənarda ala-
caqları təhsildə uğurlar arzulayıb. O, 
gənc əməkdaşlara dövlətimizin, eləcə 
də Azərbaycan polisinin adını daim 
uca tutmağı, eyni zamanda, bilik və 
təcrübələrini, peşəkar və fiziki ha-
zırlıq səviyyələrini artırmalarını, öz 
üzərilərində müntəzəm işləmələrini, ən 
müasir informasiya texnologiyalarının 
sirlərinə yiyələnmələrini tövsiyə edib. 

Azərbaycanlı deputatın erməni işğalçılarının torpaqlarımızda 
törətdiyi ekoloji terrorla bağlı çıxışının mətni AŞPA-da yayılıb

Avropa Şurası Parlament Assambleyasının 
(AŞPA) payız yarım-sessiyasının üçüncü günü 
“Ətraf mühit və insan haqları: təhlükəsiz, sağ-
lam və davamlı inkişaf” adlı məruzənin yüksək 
səviyyəli panel iclası ilə davam edib. 

İclasda AŞPA-nın prezidenti Roma Papası-
nın məktubunu oxuduqdan sonra BMT-nin Baş 
katibi Antonio Quterreş, Macarıstan Prezidenti 
Yanoş Ader, Avropa Şurasının Baş katibi 
Mariya Pesçinoviç, İtaliya parlamentinin sədri 
Roberto Fiko, Portuqaliyanın ətraf mühit və 
iqlim məsələləri üzrə naziri Joao Pedro Matos 
Fernandes, Avropa İnsan Haqları məhkəməsinin 
hakimi Tim Eike çıxış ediblər. 

AZƏRTAC xəbər verir ki, panel iclasından 
sonra ətraf mühitlə bağlı məsələlər üzrə çıxışlar 
davam edib. Azərbaycan nümayəndə heyətinin 
üzvü Rafael Hüseynovun erməni işğalçılarının 
torpaqlarımızda törətdiyi ekoloji terrorla bağlı 
çıxışı dərc edilərək parlamentarilərə paylanıb. 

Qarabağda erməni işğalından sonra yaran-
mış ağır ekoloji vəziyyətdən bəhs edən mətndə 
bildirilir ki, sağlam ətraf mühitdə yaşamaq hər 

insanın həm arzusu, həm haqqıdır. Bu mövzu 
həmişə aktual olub, amma ətraf mühitin yüz 
cür mənfi təsirlərə məruz qaldığı müasir dövrdə 
bəlkə də hər zaman olduğundan daha artıq 
diqqət tələb edir. 

Nümayəndə heyətinin üzvü erməni işğa-
lından azad edilmiş Azərbaycanın Mədəniyyət 
Mərkəzi Şuşaya səfərindən söz açaraq, yol-
boyu gördüyü dəhşətli mənzərələrdən, erməni 
işğalçılarının xarabalığa çevirdiyi kənd və 
şəhərlərdən danışıb. Bildirib ki, həmin ərazidən 
keçən çaylara işğal dövründə illərcə müxtəlif 
zəhərli tullantılar axıdılıb, torpağa həyat üçün 
təhlükəli kimyəvi və nüvə tullantılar basdırılıb. 
Hərbi təcavüz bitib, tədricən quruculuq başlanır. 
Amma ekoloji işğalın fəsadları hələ çox davam 
edəcək. Meşəsiz, ağacsız, susuz qalmış bu 
ərazilərdə ekoloji tarazlıq pozulub, bitki örtüyü, 
quşlar və vəhşi heyvanlar yoxa çıxıb. Ermənilər 
işğal altındakı torpaqlarımızı talan etməklə, 
yandıraraq yararsız hala salmaqla bərabər bu 
ərazilərdəki flora və faunanı tamamilə məhv 
ediblər. 

Qeyd olunub ki, dağıntıları aradan 
qaldırmaq mümkün ola bilər, ancaq ekolo-
giyaya vurulmuş son dərəcə ağır zərbələrin 
nəticələrinin bərpası uzun müddət tələb edir. 
İşğalın yaratdığı ekoloji fəsadlar uzun müddət 
davam edəcək. 

“Müxtəlif insanları birləşdirən hədəflər, 
məqsədlər içərisində ən ümdəsi ətraf mühitin 
sağlamlığı məsələsidir. Çünki bu, bizim hər 
birimizin bu günü, sabahı, gələcəyi deməkdir. 
Gələcəyimiz naminə sağlam ətraf mühit 
mübarizəsində eyni istiqamətdə çalışaq. Sağlam 
ətraf mühit uğrunda mübarizə bu gün istisnasız 
olaraq bütün dünya insanlarını birləşdirə biləcək 
yeganə ortaq  məqsəddir”, – deyə Rafael 
 Hüseynov vurğulayıb. 

Sonda azərbaycanlı deputat Avropa Şu-
rasındakı islahatlar dalğası çərçivəsində ətraf 
mühit məsələləri həvalə edilmiş Komitənin ləğv 
edildiyini xatırladaraq, son illər sessiyada ətraf 
mühit məsələləri ilə bağlı getdikcə daha çox 
məsələlər qaldırıldığından əvvəlki Komitənin 
yenidən bərpa edilməsi təklifini irəli sürüb. 

Milli Məclisin sədri Sahibə Qafarova Qazaxıstanın  
birinci Prezidenti Nursultan Nazarbayevlə görüşüb

Milli Məclisin sədri 
Sahibə Qafarova rəsmi səfəri 
çərçivəsində sentyabrın 29-da 
paytaxt Nursultan şəhərində 
Qazaxıstan Respublikasının 
birinci Prezidenti – elbası 
Nursultan Nazarbayevlə görüşüb.

AZƏRTAC xəbər verir ki, Milli Məclisin 
nümayəndə heyətini mehribanlıqla 
 salamlayan Qazaxıstan Respublikasının 
birinci Prezidenti - elbası Nursultan Na-
zarbayev Azərbaycanda gedən prosesləri 
diqqətlə izlədiyini bildirib. Azərbaycan 
xalqının Vətən müharibəsində qazandığı 
Zəfərin bütün bölgə üçün, türk dünya-
sı üçün mühüm əhəmiyyət daşıdığını 
vurğulayaraq bir daha təbriklərini çat-
dırıb. O, müasir müstəqil Azərbaycan 
dövlətinin memarı Heydər Əliyevlə bağlı 
xoş xatirələrini yada salıb. Nursultan 
Nazarbayev son 30 ildə ölkəmizdə apa-
rılan abadlıq-quruculuq işlərini, iqtisadi 
tərəqqini, dövlət quruculuğunun müxtəlif 
sahələrində uğurla həyata keçirilən isla-
hatları yüksək dəyərləndirib.

Nursultan Nazarbayev qeyd edib ki, 
Azərbaycan Prezidenti İlham Əliyevin 
yürütdüyü xarici siyasət, bölgədə sülhün 
və sabitliyin təmin olunmasına yönəlmiş 
addımlar, yeni reallıqlar şəraitində 
nəqliyyat dəhlizlərinin açılması beynəlxalq 
aləmdə Azərbaycan dövlətinin nüfuzunu 
çox gücləndirib.

Görüşdə Azərbaycan Prezidenti İlham 
Əliyevin salamlarını və xoş arzularını 
elbası Nursultan Nazarbayevə çatdıran 
Milli Məclisin sədri qazax xalqının yetir-
diyi bu böyük şəxsiyyətlə Azərbaycanın 
ümummilli lideri Heydər Əliyev arasındakı  
dostluqdan söz açıb. Xalqlarımız arasında 
qardaşlıq münasibətlərinin və qarşılıqlı 
etimadın möhkəmlənməsində bu iki böyük 
şəxsiyyətin danılmaz xidmətləri olduğunu 
vurğulayıb.

Azərbaycan-Qazaxıstan 
münasibətlərinin tarixində Prezident İlham 
Əliyevin Nursultan Nazarbayevlə hər görü-
şünün xüsusi səhifə təşkil etdiyini bildirən 
Sahibə Qafarova bu görkəmli dövlət 
xadiminin 2017-ci ildə ölkəmizə rəsmi 

səfəri zamanı Azərbaycanın dövlət başçısı 
İlham Əliyev tərəfindən “Heydər Əliyev” 
ordeni ilə təltif edilməsini məmnunluqla 
yada salıb.

Görüş zamanı spiker Azərbaycan və 
qazax xalqlarının müstəqillik dövründə 
çətin mərhələlərdən keçdiyini deyib. O 
bildirib ki, gələn il ölkələrimiz arasında 
diplomatik münasibətlərin qurulmasının 30 
illiyi qeyd olunacaq.

Azərbaycan parlamentinin rəhbəri 
əlaqələrimizin genişlənməsində 
parlamentlərarası əməkdaşlığın mühüm 
rolundan, “Azərbaycan Respublikasının 
Milli Məclisi ilə Qazaxıstan Respublikası 
Parlamenti Məclisi arasında əməkdaşlıq 
haqqında Saziş”in əhəmiyyətindən 
danışıb. Hər iki ölkənin parlamentlərində 
dostluq qruplarının fəaliyyət göstərdiyini, 
deputatlarımızın beynəlxalq təşkilatlarda 
uğurla əməkdaşlıq etdiyini bildirib.

Görüşdə Sahibə Qafarova Qaza-
xıstanın birinci Prezidenti Nursultan 
Nazarbayevin türk xalqlarını bir ara-
ya gətirmək təşəbbüslərinin yüksək 
dəyərləndirildiyini vurğulayıb. Xalqlarımı-
zın daha sıx münasibətlər qurmasında, 

Azərbaycan-Qazaxıstan əlaqələrinin 
möhkəmlənməsində, qarşılıqlı faydalı 
əməkdaşlığın dərinləşməsində TÜRKPA-
nın və TÜRKSOY-un, Türkdilli Dövlətlərin 
Əməkdaşlıq Şurasının yaratdığı imkanları 
xüsusi qeyd edib.

Azərbaycan tarixinin şanlı səhifəsi 
olan Vətən müharibəsindən söhbət 
açan Sahibə Qafarova 44 günlük 
müharibədə Ali Baş Komandan İlham 
Əliyevin rəhbərliyi ilə rəşadətli Ordumu-
zun Ermənistana layiqli cavab verdiyini, 
ölkəmizin ərazi bütövlüyünü bərpa etdiyini, 
BMT Təhlükəsizlik Şurasının məlum 
qətnamələrini həyata keçirdiyini vurğu-
layıb. S.Qafarova 2020-ci ilin 10 noyab-
rında Azərbaycan, Rusiya və Ermənistan 
liderləri tərəfindən imzalanan üçtərəfli 
Bəyanatla münaqişəyə son qoyulduğunu 
deyib. İşğal illərində Qafqazın Xirosiması-
na çevrilmiş ərazilərin bərpası və yenidən 
qurulması sahəsində görülən işlər barədə 
məlumat verib.

Görüşdə tərəfləri maraqlandıran 
digər məsələlər ətrafında fikir mübadiləsi 
aparılıb.

Azərbaycan və Qazaxıstan arasında 
münasibətlər yeni səviyyəyə yüksəlib

Sentyabrın 29-da Milli Məclisin sədri Sahibə 
Qafarova Qazaxıstana rəsmi səfəri çərçivəsində 
bu ölkənin Prezidenti Kasım-Jomart Tokayev ilə 
görüşüb.

AZƏRTAC xəbər verir ki, 
Azərbaycan parlamentinin 
rəhbərini səmimiyyətlə salam-
layan Prezident Tokayev dost 
və qardaş ölkələr olan Qaza-
xıstan və Azərbaycan ara-
sında münasibətlərin yüksək 
səviyyəsindən razılığını bildirib. 
Ölkə başçısı Azərbaycanın 
Vətən müharibəsində əldə 
etdiyi Zəfər münasibətilə 
təbriklərini çatdıraraq qeyd 
edib ki, qədim tarixə malik 
münasibətlərimiz dövlətlərimiz 
müstəqillik qazandıqdan 
sonra daha da inkişaf edib. 
Azərbaycan xalqının ulu öndəri 
Heydər Əliyev və Qazaxıstanın 
birinci Prezidenti Nursultan 
Nazarbayev tərəfindən inkişaf 

etdirilən bu münasibətlər 
hazırda Azərbaycanın və 
Qazaxıstanın dövlət başçıları 
tərəfindən uğurla davam etdi-
rilir. Prezident Kasım-Jomart 
Tokayev onun salamlarını Pre-
zident İlham Əliyevə çatdırma-
ğı xahiş edib.

Səmimi görüş üçün 
minnətdarlığını bildirən Milli 
Məclisin sədri Sahibə Qafarova 
Prezident İlham Əliyevin sa-
lamlarını Qazaxıstanın dövlət 
başçısına çatdırıb. Bildirib ki, 
ölkələrimiz müstəqillik əldə 
etdikdən sonra Azərbaycan 
və Qazaxıstan arasında 
münasibətlər tamamilə yeni 
səviyyəyə yüksəlib. Sevin-
dirici haldır ki, gələn il biz 

ölkələrimiz arasında diplomatik 
münasibətlərin qurulmasının 
30 illiyini qeyd edəcəyik.

Parlamentlərimiz ara-
sında əlaqələr haqqında 
məlumat verən Milli Məclisin 
sədri vurğulayıb ki, ikitərəfli 
münasibətlərimiz qanunveri-
ci orqanlar səviyyəsində də 
yüksələn xətlə inkişaf edir. 
Hər iki ölkənin qanunvericilik 
orqanlarında dostluq qrupları 
mövcuddur və deputatla-
rımızın qarşılıqlı səfərləri, 
nüfuzlu beynəlxalq parlament 
təşkilatlarında mütəmadi 
görüşlərin keçirilməsi ikitərəfli 
əlaqələrin inkişafına töhfə verir. 
S.Qafarova xüsusilə TÜRKPA 
çərçivəsində əməkdaşlığın 
əhəmiyyətindən danışıb.

Sonra Milli Məclisin sədri 
Sahibə Qafarova Qaza-
xıstanın dövlət başçısına 
Azərbaycanın ötən il 44 günlük 
Vətən müharibəsində əldə 

etdiyi Zəfər və regionda yeni 
yaranmış şərait haqqında 
geniş məlumat verib. Bildirib 
ki, 2020-ci ildə Azərbaycan 
Ordusu Ali Baş Komandan 
İlham Əliyevin rəhbərliyi 
ilə Ermənistan tərəfindən 
30 ilə yaxın işğal altında 
saxlanılan torpaqlarımızı 
azad edərək ölkəmizin ərazi 
bütövlüyünü bərpa edib. 
Bununla da Azərbaycan 
BMT Təhlükəsizlik Şurası-
nın qətnamələrini özü icra 
edib. Qarabağ münaqişəsinin 
artıq tarixə çevrildiyini deyən 
Milli Məclisin sədri bildi-
rib ki, hazırda Azərbaycan 
azad edilmiş ərazilərində 
bərpa-quruculuq işləri 
həyata keçirir. Milli Məclisin 
sədri, həmçinin xatırladıb ki, 
Ermənistan işğal dövründə 
şəhər və rayonlarımızı, 
kəndlərimizi, xalqımıza məxsus 
tarixi, mədəni abidələri, 
məscidləri vəhşicəsinə 
dağıdıb. S.Qafarova Qaza-
xıstan nümayəndə heyətinin 
Azərbaycana səfəri zamanı 
Şuşa və Füzuli rayonlarına 
səfər etdiyini, Ermənistan 
tərəfindən törədilən vanda-
lizmi öz gözləri ilə gördüyünü 
bildirib.

Ermənistanın Azərbaycana 
qarşı həyata keçirdiyi soyqırımı 
siyasəti barədə danışan Milli 
Məclisin sədri Xocalı soyqırımı-
nın 30 illiyi ərəfəsində Qaza-
xıstan parlamentinin də bu 
məsələyə münasibət bildirməsi 
istəyini ifadə edib. 

Görüşdə tərəfləri maraqlan-
dıran digər məsələlər barədə 
də fikir mübadiləsi aparılıb.
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